
 

 

 

 

 

 

 

 

 Ulloq. 15. september 2020 

I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål: 

1. Arbejder Naalakkersuisut på at hæve beløbet på aldersrentepensionen for enlige 

og ægtepar? 

2. Der bliver flere og flere ældre herhjemme i de kommende år. Er man i 

Naalakkersuisut på forkant med dette? 

a. Arbejder man med denne udvikling i relation til mange flere ældreboliger, 

der må blive behov for i kommunerne? 

3. Har Naalakkersuisut iværksat at arbejde på en målsætning om, at de ældre kan bo i 

egnede ældreboliger? 

(Medlem af Inatsisartut, Hans Enoksen, Parti Naleraq) 

 Begrundelse:  

I de kommende år forventer man, at der bliver flere ældre. Derfor må man som en selvfølge være 
forberedt på det ældreboom der kommer dels i form af flere aldersrentepensionsmodtagere, samt 
med tanke på flere og bedre egnede ældreboliger. 
 
Når velfærden for vore ældre medborgere er på et højt niveau, så får dette en meget positiv 
afsmittende virkning på familierne, hvilket betyder, at når pensionsordningen er god, så bliver 
pensonisternes evne til at kunne sørge lidt for deres familier også forbedret, ikke mindst fordi vore 
ældre i mange tilfælde også sørger for deres børnebørn. 
 
Vi regner derfor på det foreliggende grundlag og bemærkninger med, at Naalakkersuisut vil oplyse 
omkring de ældres velfærd. 
 
Jeg ønsker, at man besvarer mit spørgsmål indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 


